
Hoe vergaderen we in deze crisistijd? Dinsdag 24 maart 2020

Maandagavond 23 maart zijn er verscherpte maatregelen om het coronavirus terug te dringen 

afgekondigd. Deze maatregelen gelden tot 1 juni 2020. Eén van de maatregelen is een verbod op  

samenkomsten. Het is op dit moment nog niet duidelijk wat dit betekent voor de vergaderingen 

van de raadscommissies en de raadsvergadering. We verwachten daar in de loop van deze week 

meer duidelijkheid over.  

Besluit Agendacommissie 19 maart 2020

De Agendacommissie besloot op donderdag 19 maart om de 1e termijn van alle dossiers schriftelijk 

te organiseren. Ook besloot de Agendacommissie om voor de dossiers waarbij een 2e termijn 

gewenst is fysiek bij elkaar te komen in het gemeentehuis én dus niet digitaal te vergaderen. Tot 

slot besloot de Agendacommissie om te streven naar een raadsvergadering waar alle raadsleden bij 

aanwezig kunnen zijn. Het is op dit moment niet duidelijk of de besluiten van de Agendacommissie 

in zijn geheel uitvoerbaar zijn.

1e termijn schriftelijk

In afwachting van de duiding van de maatregelen van gisterenavond willen we geen tijd verliezen 

in de voorbereiding van de dossiers die nu klaar staan. Daarom gaan we beginnen met het 

organiseren van de schriftelijke 1e termijn. We hebben het over de volgende dossiers:

- Adviesstukken

- Opiniestukken

- Ingekomen stukken 

LET OP: Alle geagendeerde stukken zijn op iBabs geplaatst bij de raadscommissies van donderdag 

26 maart. 

Raadsfracties

Fracties geven vóór maandag 30 maart 2020 12.00 uur een schriftelijke reactie op de 

adviesstukken en opiniestukken zoals ze dat ook zouden doen tijdens een commissievergadering. 

Jullie gaan bijvoorbeeld in op argumenten en kanttekeningen, stellen politiek bestuurlijke vragen 

en geven bijvoorbeeld een voorlopig fractie advies. Technische vragen horen niet thuis in deze 

schriftelijke 1e termijn. Technische vragen kunnen vooraf gesteld worden. Fracties kunnen ook een 

schriftelijke reactie geven op ingekomen stukken. Door  het geven van een schriftelijke reactie kan 

een fractie een standpunt/mening etc. kenbaar maken én/of een politiek bestuurlijke vraag stellen 

aan de portefeuillehouder. Indien van toepassing kan de portefeuillehouder hierop nog een reactie 

sturen.

We hebben een invul-format gemaakt die jullie kunnen gebruiken voor het aanleveren van jullie 

schriftelijke inbreng.

Insprekers

We vragen insprekers vóór maandag 30 maart hun inspreekreactie schriftelijk te doen. Insprekers 

kunnen ook hun reactie geven op een ingekomen stuk. Via de media brengen we potentiele 



insprekers op de hoogte van deze mogelijkheid.

iBabs

Vóór 31 maart 17:00 uur werkt de Raadsgriffie per onderwerp de reacties en alle vragen uit en  

plaatst dit op iBabs. Alle reacties over een bepaald onderwerp vinden jullie dus terug bij het 

betreffende agendapunt bij de raadscommissies van 26 maart 2020.

Portefeuillehouders

We vragen de portefeuillehouders om vóór woensdag 1 april 17:00 uur schriftelijk te antwoorden 

en/of te reageren op de schriftelijke inbreng van de fracties in 1e termijn. We plaatsen de reacties 

uiterlijk woensdag 1 april 19:00 uur op iBabs.

2e termijn

Het is nu dus nog niet duidelijk of we de 2e termijn inderdaad, zoals besloten door de 

Agendacommissie, fysiek op het gemeentehuis kunnen organiseren. Zodra er meer duidelijkheid is 

komen we met een uitwerkingsvoorstel. Er wordt hard gewerkt aan goede digitale 

vergadermogelijkheden. Dit nemen we ook mee in onze uitwerking.

Uitgangspunt blijft dat we ons houden aan de landelijke maatregelen. Binnen die randvoorwaarden 

zullen we dus een oplossing moeten vinden om het democratische proces een plek te geven.

Tot slot

We proberen in deze crisistijd oog te houden voor het functioneren van de lokale democratie en de 

politiek-bestuurlijke besluitvorming. Het bestuur en de ambtelijke organisatie werken met man en 

macht aan het laten doorgaan van de meest kritische processen. Daarnaast zijn er veel 

operationele besluiten die genomen moeten worden. Jullie als volksvertegenwoordigers vragen we 

om op een andere manier jullie inbreng te leveren. Dat vraagt van ons allemaal de nodige extra 

energie.

Ik hoop dat we een goede balans kunnen vinden tussen het overeind houden van de lokale 

democratie en de zware belasting van het Bestuur en de ambtelijke organisatie in deze vervelende 

periode. Het schriftelijk reageren op jullie 1e termijn moet zorgvuldig gebeuren en kost de nodige 

tijd en afstemming tussen wethouders en ambtenaren. In dat licht bezien reken ik op jullie inzet en 

begrip. 

Raadsgriffie


